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با  پیش  چندی  دولت  سخنگوی   ] شهروند   [
اشاره به موضوع کنکور و مسائل پیش آمده درمورد 
ابتدای  از  والدینشان  و  دانش آموزان  بود  گفته  آن 
دولت نگرانی خود را بابت مسئله کنکور از مسیرهای 
مختلف به گوش رئیس جمهور رسانده اند، با توجه 
به اینکه پرونده کنکور امسال بسته شده است، در 
جلسات آتی شورای انقلاب فرهنگی، موضوع کنکور 
سال های آینده مجددا بررسی و کارشناسی و مورد 
بازبینی قرار می گیرد. اجرای عدالت آموزشی برای همه 
دانش آموزان در سراسر کشور از اولویت های جدی 

دولت چهاردهم است.
مصوبه  براساس   ۱۴۰۲ سال  از  سراسری  آزمون 
شورای عالی انقلاب فرهنگی مصوب تیر ۱۴۰۰ این شورا 
برگزار می شود. این مصوبه به تاریخ ۵ مرداد ۱۴۰۰ توسط 
انقلاب  شورای عالی  رئیس  و  وقت  رئیس جمهور 
ضوابط  و  »سیاست ها  مصوبه  عنوان  با  فرهنگی 
ساماندهی سنجش و پذیرش متقاضیان ورود به 

آموزش عالی )پس از پایان متوسطه(« ابلاغ شد.
مهم ترین تغییرات در این مصوبه، افزایش سهم 
سوابق تحصیلی و در واقع دروس دبیرستان در نمره 
نهایی کنکور، حذف دروس عمومی و برگزاری دو نوبت 
کنکور در سال بود تا به این شکل هم سهم و هم وزن 
دروس دبیرستان افزایش یابد و هم نقش کنکور به 
دروس اختصاصی منحصر شود. همچنین با برگزاری 
دو نوبت کنکور در سال میزان استرس داوطلبان 

کاهش یابد.
براساس بند ۳ ماده ۳ این مصوبه، »سهم نمره 
سابقه تحصیلی برای سنجش و پذیرش متقاضیان 
ورود به آموزش عالی در رشته های پرمتقاضی در سال 
تحصیلی ۱۴۰۲- ۱۴۰۳ فقط پایه دوازدهم به میزان۴۰ 
درصد با تأثیر قطعی، برای سال تحصیلی ۱۴۰۴-۱۴۰۳ 
فقط پایه دوازدهم به میزان۵۰ درصد با تأثیر قطعی، 
برای سال تحصیلی ۱۴۰۴ - ۱۴۰۵ فقط پایه یازدهم و 
دوازدهم به میزان۶۰ درصد با تأثیر قطعی و برای سال 
تحصیلی ۱۴۰۵ - ۱۴۰۶ و بعد از آن پایه های دهم، یازدهم 
و دوازدهم به میزان۶۰ درصد با تأثیر قطعی در نمره کل 

نهایی خواهد بود.«
بنابراین معدل دوره متوسط و برای کنکور ۱۴۰۲ 
در  درصدی   ۴۰ و  قطعی  اثر  دوازدهم  پایه  معدل 
افزایش   ۱۴۰۵ تا  روند  این  و  داشت  آزمون  نتیجه 
یافته و به ۶۰ درصد در نمره نهایی کنکور می رسد. 
رشته های  عمومی  دروس  آزمون  همچنین 
مختلف حذف می شود و براساس ماده یک این 
مصوبه »آزمون سراسری از میان دروس تخصصی 
دوم  دوره  آخر  سال  سه  در  تحصیلی  رشته های 
متوسطه در هر یک از گروه های آزمایشی است که 
براساس کتاب های درسی وزارت آموزش و پرورش، 

توسط سازمان برگزار می شود.«

افزون بر این، براساس ماده ۲ مصوبه »این آزمون 
برای پذیرش در سال تحصیلی ۱۴۰۲ و بعد از آن در هر 
سال دو بار برگزار می شود و نتیجه آن حداکثر برای دو 
 برای همان گروه آزمایشی متقاضی معتبر 

ً
سال و صرفا

است.«

دبیر شورا: باید مصوبه تأثیر قطعی معدل در کنکور را 
تعدیل کنیم

اگرچه  گفت:  فرهنگی  انقلاب  شورای عالی  دبیر 
مصوبه تأثیر قطعی معدل در کنکور امتیازاتی داشته، 
ازجمله اینکه دانش آموزان به مدرسه بازگشته اند و به 
کتاب و معلم توجه شده است، اما فشار شدیدی هم 
به دانش آموزان وارد می شود که باید آن را تعدیل کنیم؛ 
این موضوع درست است و ما هم آن را قبول داریم. 
حجت الاسلام والمسلمین عبدالحسین خسروپناه، 
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی، در واکنش به اینکه 
اخیرا با قاطعیت اعلام کرده اید که حتی اگر مصوبه تأثیر 
قطعی معدل در کنکور هم تغییر کند، از ۳ سال دیگر 
اجرا خواهد شد، درحالی که عضو کمیسیون آموزش 
بر این نظر است که شورا می تواند مصوبه جدیدی 
در اصلاح مصوبه قبل خود داشته باشد تا اصلاحیه 
زودتر از سه سال اجرایی شود، اظهار کرد: اولا مجلس 
را  فرهنگی  انقلاب  شورای عالی  مصوبات  نمی تواند 
نقض کند؛ کما اینکه شورای عالی انقلاب فرهنگی نیز 
نمی تواند مصوبات مجلس را نقض کند و همانطور 
که مجلس نمی تواند مصوبات شورای عالی امنیت 
ملی یا شورای عالی فضای مجازی را نقض کند؛ یعنی 
این سه شورا، شوراهایی حاکمیتی هستند و مجلس 
نمی تواند مصوبات آنها را نقض کند. کما اینکه مراجع 
قضایی هم نمی توانند ورود کنند. بنابراین، این خود 
شورای عالی انقلاب فرهنگی است که باید تشخیص 
دهد که می تواند مصوبه را اصلاح کند یا نمی تواند؛ نه 

کمیسیون مجلس که رأی آن هم مساوی با رأی کل 
مجلس نیست.

کاملا  فرهنگی  انقلاب  شورای عالی  تصمیم  
کارشناسانه است

وی ادامه داد: نکته دوم این است که شورای عالی 
انقلاب فرهنگی حتما با شور و مشورت نخبگان و 
صاحب نظران تصمیم می گیرد؛ یعنی ما به همین 
دلیل در بحث تأثیر معدل از کمیسیون آموزش و 
مرکز پژوهش های مجلس و همچنین وزارت آموزش 
و پرورش، شورای عالی آموزش و پرورش و حتی در 
و  دانش آموزان  خانواده ها،  از  پیمایشی  تحقیقی 
معلمان نظرسنجی کردیم و نظرات را گرفتیم فقط برای 

اینکه تصمیم مان کاملا کارشناسانه باشد.

تصمیم گیری درباره مصوبه کنکور تا ۲ هفته دیگر در 
دستور قرار می گیرد

خسروپناه در پاسخ به این سؤال که با توجه به 
اینکه اجماع دولت و مجلس بر تأثیر قطعی معدل بر 
پایه دوازدهم است و در پایه یازدهم و دهم اختلاف 
مصوبه  اصلاح  با  است  ممکن  آیا  دارد.  وجود  نظر 
کنکوری، فقط شاهد تأثیر قطعی معدل بر پایه مورد 
اجماع باشیم، گفت: باید صبر کنیم تا جلسه شورا 
برگزار شود. مصوبه فعلاً این است: تأثیر قطعی معدل 
پایه دهم، یازدهم و دوازدهم در کنکور.اگر این مصوبه 
تغییری پیدا نکند، همین مصوبه ای که الان هست 
باید اجرا شود. اما فکر می کنم این موضوع تا دو هفته 
دیگر در دستور قرار بگیرد. چون هنوز وزارت آموزش و 
 به ما نداده است. از شورای عالی 

ً
پرورش نظرش را کتبا

آموزش و پرورش هم استعلام کرده ایم و نظر کتبی 
نداده اند. باید نظرات کتبی بیاید که ما این را در صحن 

شورا مطرح کنیم.

دیروز مجددا رئیس جمهوری از ضرورت صرفه جویی 
در مصرف سوخت گفت. موضوعی که در این مدت مورد 
توجه او قرار گرفته و با تکرار آن سعی در گفتمان سازی و 
عملیاتی کردن نهضت صرفه جویی دارد. مسئولیت 
اجتماعی تک تک ما به عنوان شهروندان این جمهوری، 
این است که برای جلوگیری از قطع برق و افت فشار 
گاز،صرفه جویی را آغاز کنیم.موضوعی که در بعد انسانی 
سبب عدالت توزیعی در انرژی در سطح کل کشور شده و 
از بعد اقتصادی مزایای بسیاری را برایمان به ارمغان می 

آورد.
رئیس جمهور حرف بسیار درستی می زند که می گوید 
برای رفع ناترازی ها اول باید صرفه جویی کرد و بعد دنبال 
افزایش تولید رفت. این تولید است که افزایش درآمد را 
منجر می شود. با صرفه جویی خود در خانه ها و محل کار 
می توانیم به افزایش تولید در صنایع و کارخانجات کشور 
کمک کرده و موجبات کسب درآمد و خلق ثروت و رشد 
اقتصادی را به وجود آوریم. چرخه ای که منجر به تقویت 
بنیه اقتصادی کشور، ارتقای خدمات دولت و کاهش 

تورم شده و می توان آثارش را در سفره مردم و معیشت 
آنان پیدا کرد. 

باورمان این است که صرفه جویی  یک حلقه گمشده 
در اقتصاد انرژی است.از همین روی است که  مسعود 
پزشکیان دیروز با تأکید بر ضرورت مدیریت مصرف 
انرژی اظهار داشت: ما بیش از ۲ تا ۳ برابر کشورهای 
اروپایی برق و گاز مصرف می کنیم. این مصرف بالا که 
شامل انواع سوخت های مختلف است، آلودگی هایی را 
نیز به همراه دارد که زاییده نوع نادرست مصرف ماست. 

در حالی که نباید این گونه عمل کنیم.
رئیس جمهور افزود: هزینه های ناشی از این مصرف 
بی رویه را دولت و حاکمیت متحمل می شوند، اما در 
واقع این هزینه ها از جیب مردم می رود. این امر باعث 
می شود که نتوانیم حقوق پرسنل و معیشت مردم را 

بهبود ببخشیم.
پزشکیان تأکید کرد: اگر مردم مقداری در این زمینه 
مراعات کنند، مانند کاهش تعداد چراغ های روشن، 
گرم،  لباس  از  استفاده  و  خانه  محیط  گرمای  تنظیم 

برای  می شود  صرفه جویی  که  منابعی  از  می توانیم 
مناطقی که به دلیل سرما و نبود کشش انتقال گاز دچار 
از  مشکل هستند، استفاده کنیم تا این مناطق نیز 

نعمت گاز محروم نمانند.
رئیس دولت وفاق ملی تصریح کرد: در صورت رعایت 
مصرف توسط مردم، امکان انتقال گاز برای همه فراهم 
می شود و دیگر مجبور نخواهیم بود گاز و برق نیروگاه ها، 
تولیدی ها و صنایع را قطع کنیم. وجود صنعت و تولید 
برای چرخش زندگی ضروری است و با همکاری همه 
می توانیم چرخه اقتصاد کشور را به حرکت درآوریم. رونق 
اقتصادی نیز به بهبود کیفیت زندگی مردم منجر خواهد 

شد.
پزشکیان گفت: اگر به جای چهار چراغ تنها یک چراغ 
روشن باشد، چه اتفاقی می افتد؟ یا اگر گرمایش محیط را 
کاهش دهیم، می دانید چقدر صرفه جویی خواهد شد؟ 
این ها در واقع صرفه جویی در سرمایه ملی است. به جای 
هدررفت این منابع، می توان آن ها را در مسیر تولید، 

اشتغال و رونق اقتصادی کشور به کار گرفت.
واقعیت این است که آمار های حیرت آور مصرف در 
ایران، آن قدر تکرار شده که بازپرداختن به جزئیات این 
آمار ها ملال آور است. اما مردم به عنوان اصلی ترین رکن 
در کمک به کاهش ناترازی انرژی نقش مهمی دارند و می 
توانند با به کار بستن راهکارهایی ساده به این امر کمک 

کنند.
برای همراهی و شروع نهضت صرفه جویی بیایید 
در بخش گاز با رعایت برخی نکات ساده اما کاربردی 
مثل شناسایی منافذ ورود سرما به منزل، تنظیم دمای 
بخش های مختلف منزل بر اساس کاربرد آن، تنظیم 
دمای وسایل گرمایشی در سطح استاندارد، پوشیدن 
لباس گرم و استفاده از پرده های ضخیم در منازل، ضمن 
تاثیرگذاری چشمگیر در کاهش هدر رفت گاز در بخش 
خانگی، به شرکت ملی گاز ایران در حفظ جریان پایدار گاز 

برای همه بخش ها در اقصی نقاط کشور کمک کنیم.

معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری اسلامی ایران:

می توان با استفاده از فضای مجازی بر دشمن تاثیر 
گذاشت

 معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری اسلامی ایران با 
هم  ما  گفت:  کشورمان،  علیه  شناختی  جنگ  به  اشاره 
تاثیر  دشمن  بر  مجازی  فضای  از  استفاده  با  می توانیم 
بگذاریم. امیر دریادار حبیب الله سیاری در حاشیه همایش 
ملی فرماندهی و کنترل جنگ شناختی اظهار داشت: جنگ 
ارتقای توان  شناختی موضوعی است که امروز در زمینه 
مسلح  نیروهای  در  موضوع  این  است.  تاثیرگذار  کشورها  بازدارندگی  و  دفاعی 
جمهوری اسلامی ایران مورد توجه قرار گرفته است و به نحو مناسبی هم در سطح 
جهان رصد و دنبال و پیگیری شده و به نتایجی دسترسی پیدا کردیم.وی ادامه داد: ما 
به دنبال این هستیم که بتوانیم توانمندی جنگ شناختی خودمان را با استفاده از 
توانمندی هایی که در اختیار داریم، بالا ببریم و همزمان بتوانیم  از جنگ شناختی که 

در داخل وطن ما دشمن می خواهد ایجاد کند، جلوگیری کنیم.

فرمانده دافوس: نباید از جنگ های آینده غافل شویم
فرمانده دانشگاه فرماندهی و ستاد )دافوس( ارتش گفت: باید تمام تجارب و 
آموزه های جنگ های گذشته را به کار گرفته و به هیچ عنوان از آینده غافل نشویم و 
جنگ شناختی را جدی بگیریم.امیر سرتیپ حسین ولی وند در نخستین همایش 
ملی فرماندهی و کنترل جنگ شناختی در دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش )دافوس( 
گفت: با هماهنگی ستاد ارتش جمهوری اسلامی ایران و ستاد کل نیروهای مسلح 
قرار شد همایش جنگ شناختی را کلید بزنیم و نیروها و دانشگاه ها به فراخور حال و 
بر مبنای مولفه های جنگ شناختی اقداماتی برای پیش همایش جنگ شناختی که 
در بهمن ماه برگزار می شود، انجام دهند که در حال حاضر مشغول اجرای آن هستند.

داخلی سازی  ۷۶۸ قطعه بندری و دریایی در یک دهه گذشته

مدیرکل تامین و مهندسی تجهیزات سازمان بنادر و دریانوردی از تولید ۷۶۸ قطعه 
یدکی تجهیزات بندری، دریایی و مخابراتی توسط شرکت های داخلی طی یک دهه گذشته 
برگزاری هشتمین نمایشگاه حمل ونقل،  آرانی در حاشیه  خبر داد. احمد جعفری 
لجستیک و صنایع وابسته، از نمایش ۲۰۰ قطعه یدکی تجهیزات استراتژیک بنادر کشور 
در غرفه این سازمان خبر داد.وی گفت: در مجموع یک هزار و ۲۰۰ قطعه یدکی تجهیزات 
بندری، دریایی و مخابراتی طی یک دهه گذشته به نمایش گذاشته شده است که منتج 
به تولید ۷۶۸ قطعه توسط شرکت های داخلی شده است. جعفری ادامه داد: در راستای 
شعار سال مبنی بر »جهش تولید با مشارکت مردم« و رویکرد دولت چهاردهم مبنی بر 
حمایت از تولید داخل، سازمان بنادر و دریانوردی ضمن حضور در هشتمین نمایشگاه 
حمل ونقل، لجستیک و صنایع وابسته، اقدام به برگزاری ششمین نمایشگاه قطعات 
یدکی تجهیزات دریایی، بندری و مخابراتی برای رفع نیازهای داخل با مشارکت شرکت های 
دانش بنیان کرده است.وی افزود: طی ۱۰ سال گذشته، افزون بر یک هزار و ۲۰۰ قطعه در 
نمایشگاه تجهیزات دریایی، بندری و مخابراتی به نمایش گذاشته شده و تا کنون حدود 
۷۶۸ قطعه استراتژیک توسط شرکت های داخلی تولید شده است که حدود ۳۰ درصد 

صرفه جویی ارزی در بر داشته است.

توضیحات اداره  کل زندان های استان تهران درباره قطعی 
سیستم گرمایشی در ندامتگاه زنان

اداره  کل زندان های استان تهران در پی انتشار برخی ادعاهای غیرواقع و مغرضانه مبنی بر 
قطعی سیستم گرمایشی و ممانعت از تحویل لباس گرم به زندانیان، این موضوع را تکذیب 
کرد. میزان در خبری نوشت: به  گفته مسئولان زندان، در راستای رعایت حقوق شهروندی 
زندانیان خوشبختانه به واسطه رصد مستمر تجهیزات این ندامتگاه، »سیستم گرمایشی 
تمامی سالن ها« فعال بوده و به صورت روزانه نیز بررسی می شود؛ بنابراین درحال حاضر این 
ندامتگاه هیچ گونه مشکلی ازجهت تهویه مناسب و یا سیستم گرمایشی ندارد. همچنین 
مطابق با آیین نامه زندان ها، اخیرا نیز »لباس های فصلی زندانیان« با نصب و انتشار اطلاعیه 
و هماهنگی خانواده ها جمع آوری و تحویل زندانیان شده است. این گزارش نشان می دهد 
که وضعیت رفاهی زندانیان طبق استانداردها تأمین شده و ادعای مطرح شده درفضای 

مجازی ازسوی برخی افراد مغرض بی اساس است.

ح کالابرگ برگشت طر
ح  معاون امور حقوقی و مجلس وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه طر
کالابرگ در دستور کار قرار دارد گفت: این مهم در معاونت اقتصادی وزارت تعاون، کار 

و رفاه اجتماعی در حال برنامه ریزی، طراحی و تنظیم آیین نامه است.
نصرالله بازوند اظهار کرد: پس از طراحی و تنظیم آیین نامه، ان شاءالله به زودی 
ح کالابرگ را ارائه دهیم. معاون امور حقوقی و مجلس  بتوانیم نحو اجرایی شدن طر
تا یکی دو هفته دیگر  کالابرگ ها  اینکه  بیان  با  رفاه اجتماعی  و  کار  وزارت تعاون، 
ح در راستای کمک به مردم از جمله اقشار  آیین نامه آن تنظیم می شود، گفت: این طر

ضعیف، کم درآمد و دهک های پایین اجرایی می شود.

 افزایش انتقاد از فشاری که »مصوبه کنکوری شورا« به دانش آموزان وارد می کند

تصمیم گیری درباره مصوبه کنکور تا ۲ هفته دیگر 

»شهروند« بررسی  می کند؛ چرا رئیس جمهور از مردم تقاضای کمک کرد؟

نهضت صرفه جویی
ایران قوی

میز خبر

مدیرمسئولسردبیرورودبهتصحیحشروعصفحهآرایی

خروجازتصحیحاتمامصفحهآرایی

دبیر شورای عالی انقلاب 
فرهنگی: اگرچه مصوبه 

تأثیر قطعی معدل در 
کنکور امتیازاتی داشته، 

ازجمله اینکه دانش آموزان 
به مدرسه بازگشته اند و به 

کتاب و معلم توجه شده 
است، اما فشار شدیدی 
هم به دانش آموزان وارد 

می شود که باید آن را 
تعدیل کنیم؛ این موضوع 
درست است و ما هم آن را 

قبول داریم

رئیس دولت وفاق ملی 
تصریح کرد: در صورت 

رعایت مصرف توسط مردم، 
امکان انتقال گاز برای همه 

فراهم می شود و دیگر 
مجبور نخواهیم بود گاز و 
برق نیروگاه ها، تولیدی ها 

و صنایع را قطع کنیم. 
وجود صنعت و تولید برای 

چرخش زندگی ضروری 
است و با همکاری همه 
می توانیم چرخه اقتصاد 

کشور را به حرکت درآوریم. 
رونق اقتصادی نیز به 

بهبود کیفیت زندگی مردم 
منجر خواهد شد


